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Närvarande: 52 personer.

Ämnen som diskuterades: • Storskolans framtid på Östra.
• Bränslestation på Västra.

STORSKOLANS FRAMTID:
Linda Öhrman öppnade mötet med en sammanfattning av vad som hänt och var vi är nu.

Sedan var det Anders Söderlunds tur. Anders och Siv har bestämt sig för att sluta jobba och 
försöker sedan ca 1,5 år sedan att sälja affären. Hittills har även skolan varit tänkt att följa med
i överlåtelsen.  
Anders och Siv vill inte sitta kvar med en verksamhet som går back sedan flera år och som
de i praktiken sponsrat ut egen ficka.
Eftersom det visat sig vara svårt att hitta spekulanter som vill ta hand om skolan, vill de  
tillsammans med ÖIHF fundera på alternativa lösningar. Vilka alternativ finns det? 

Det ligger i byns intresse att vi arbetar för en framtid där människor trivs och kan bo kvar. 
Där vardagen fungerar. Där är både affär och förskola viktiga pusselbitar.
Gymmet har även den en viktig funktion och skolans övervåning hyrs ut till tillfälligt boende och 
olika sammankomster.
Boule spelas utanför skolan hela barmarkssäsongen. När snön kommer, flyttar boulegruppen
in i förskolans gymnastiksal för vinterspel.
Skolan har potential att fylla en mängd olika behov och på många sätt bidra till en levande bygd.

Skulle en köpare så småningom ta över fastigheten, har vi inga garantier för hur den sköts, 
hur den används eller om ytorna runt omkring används till skräp och skrotbilar. 
Vi kommer inte ha tillgänglighet till den och förskolan kommer att ha flyttat.

En redovisning av skolans ekonomi från 2018 och framåt presenterades. Det är tydligt att de 
årliga förlusterna beror på den dyra eldningsoljan för uppvärmning. Som förening kan vi 
ansöka om bidrag upp till 80% av kostnaden för installation av bergvärme. Efter installationen
bör skolan istället kunna gå med ca 150.000:- i överskott varje år. Under de första åren kan 
överskottet användas till att åtgärda nuvarande brister samt avlöna en vaktmästare, som tar 
ansvar för regelbundna ronderingar och eventuella utryckningar mot timersättning.
Kända brister i byggnaden redovisades också.

Synpunkter och ideer som kom upp:
• Driften av skolan bör ske i eget AB (juridisk person) underställt ÖIHF. En styrelse utses.

Näringslivskontoret kan hjälpa till med rådgivning vilket som är det bästa.
Region Västerbotten med Klimatklivet kan också rådfrågas.

• Kan bidrag erhållas från kommunen? Byn har ingen samlingslokal för vintertid. Det har man 
i Långsele.
Linda meddelade att gymmet idag får bidrag och Hembygdsgården erhåller driftbidrag.

Med en enkel handuppräckning kunde mötet konstatera att majoriteten av de närvarande ville
att vi ska jobba vidare med dessa frågor med målet att ta över driften av skolan.



Skolgruppen bildades: tel mail
Petter Svärd 0707-203602 pettersv@gmail.com
David Henriksson 0706-418057 dejvan77@hotmail.com
Ann-Sofi Andersson 0706-838358 ann-sofi.andersson@edu.lycksele.se
Jenny Frigren (sammankallande) 0706-422773 jenny@frigren.se

BRÄNSLEFRÅGAN:
Linda drog historiken. 
Det gäller en ovanjordanläggning för disel och bensin. Eventuellt också en laddstation.
Vi fick tidigt klartecken från kommunen gällande en tomt snett mitt emot ICA. 
Skelleftebränslen hade en offert klar i mars. Den förlängdes senare till sista oktober. Men då 
hade Skelleftebränslen kommit på att den tomten inte skulle fungera för fordon med långa släp.

Olika tomter på båda sidor om sjön har diskuterats. Tomtägarna har ställt sig positiva, men
förslagen har fallit av olika anledningar. Den mest intressanta är för närvarande skoltomten
(Den gamla tegelskolan) på västra sidan om sjön. Kommunen behöver inte ändra detaljplanen,
utan det räcker med ett enkelt bygglov. Fastighetsägaren är med på noterna. Nu väntar vi på
besked och ny offert från Skelleftebränslen. Vi kommer också ta in ytterligare någon offert  från
exempelvis Qstar. Trafikverket kommer tillfrågas. Kommunen kommer hjälpa till att skriva
arrendeavtal.
Betalning görs på stationen. Det behövs inget kvitto, vilket minskar behovet av service. 
Snöskottning måste ordnas. Vi behöver utreda vem som ska ha ansvar för det och vem som 
ska betala. Kan fastighetsägaren ta det ansvaret mot ett arrende som omfattar den servicen?
Vem står för arrendekostnaden?

Frågor och information som kom upp:
• Kan driften ge något överskott? 
• Man kan läsa om ovanjordanläggningar i Plan- och bygglagen (PBL) och förarbetena till lagen.

Bränslegruppen bildades: tel mail
Linda Öhrman 0725-888817 lindelin1974@gmail.com
Nils Astergren 0706-664427 astergrennils@gmail.com
Erik Svalberg 0767-734785 eriksvalberg@hotmail.com
Bengt-Ola Börjesson 0706-604543 thoren55@hotmail.com
Jenny Frigren (sammankallande) 0706-422773 jenny@frigren.se

Urban Lindberg anmälde sitt intresse att hjälpa till. Han har ett stort kontaktnät.
Vi har redan fått kontakt med två entreprenörer som vill lämna offert på bergvärme för skolan.
(magnus@markogrund.se och Bergvärmetjänst i norr, 0761 416758)


